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Készült:  Bakonykúti Község Önkormányzat Képviselő-testületének  2023. október
26-én17.00 órakor megtartottközmeghallgatásáról.

Az ülés helye:  Közösségi Ház (8046 Bakonykúti, Jókaiút. 1/A.)   

Jelen vannak: 
Marics József polgármester
Mészáros Imola Katalin alpolgármester
Szabó Zsolt képviselő
Varga Sándor képviselő
Pusztay-Krisztián Zoltán képviselő

Távol maradt: -

Tanácskozási joggal: 
Kovács Edit                           jegyző

A lakosság részéről jelen volt: 4 fő.

Marics József polgármester:
Köszöntötte a közmeghallgatáson megjelenteket, lakosságot és a Képviselő-testület
tagjait. Megállapította, hogy a közmeghallgatás határozatképes, a Képviselő-testület
5 tagjából 5 fő jelen van. Tájékoztatott arról, hogy az elhangzottakról hangfelvétel
készül. 

Elmondta,  hogy  közmeghallgatást  évente  egy  alkalommal  kell  tartani,  ahol  a
polgármester  tájékoztatást  ad  az  elvégzett  munkáról  és  a  jövőbeli
elképzelésekről,valamint a lakosság kérdéseire választ ad.Ez egy kicsit rendhagyó
közmeghallgatás,  mert  jövő  nyár  elején  önkormányzati  választás  lesz,így  ez  az
utolsó közmeghallgatás ezzel a képviselő testülettel.Ezért visszatekintene az egész
ciklusra, a közösen végzett munkára, melynek kapcsán megemlítette Bubla László
és Hajdú Csaba képviselőt is,akik a testület tagjai voltak korábban.

Nagyon sok kihívással szemben álló ciklus áll mögöttünk. Majdnem 47 millió forint
vissza nem térítendő támogatás került az Önkormányzathoz, tehát sikerült az állami
támogatást ezzel megduplázni. Köszöni a támogatását a képviselő testületnek.
Röviden összefoglalta miből jött össze a 47 millió Forint. 2019-ben 3 millió forintot
kaptak  orvosi  eszközök  beszerzésére,  ezeket  a  védőnő  és  a  háziorvos  igényei
szerint  szerezte  be  az  önkormányzat.  Azóta  a  védőnői  feladat  kikerült  az
önkormányzat kötelező feladat ellátásából, az eszközöket a helységet át kellett adni
használatba  a  Szent  György  Kórháznak,  de  továbbra  is  a  Bakonykúti  lakosokat
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szolgálja a védőnői szoba és az eszközök is. 2020-ban az Orvosi rendelő felújítására
és védőnői szoba kialakítására 30 millió forintot kaptunk, amelyből az egész épületet
fel  tudtuk  újítani,  nyílászáró  csere  is  történt,  ami  a  rezsiválság  idején  is  nagy
segítséget jelentett.

Temetőfelújításra 5 millió forintot kaptunk, és folytattuk a 20 évvel ezelőtti munkát,
hogy megőrizzük azt, amit korábban kialakítottunk. Bekerítettük a temetőt, beültettük
élősövénnyel.  A napokban volt  egy átfogó temetőellenőrzés,  némi adminisztrációs
feladatot kifogásoltak, de ezt a mai testületi ülésen rendezni tudtuk.

A közösségszervező munkabérét 2019-től 2023. július 30-ig pályázati pénzből tudtuk
biztosítani, erre a célra 6,1 millió forint támogatást kaptunk. Sajnos ebben az évben
már nem írtak ki pályázatot, így még nem tudjuk, hogy fogja kigazdálkodni a bért az
önkormányzat,  mert  ez  államilag  előírt  kötelező  feladat,  közösségszervező
foglalkoztatása.A könyvtári eszközbeszerzésre 2,1 millió forintot kaptunk. 2019-2022
között a rendezvényeinket is támogatták pénzbeli és természetbeni juttatásokkal.

Összesen  47  millió  forintot  kaptunk  és  ennyi  beruházás  meg  is  valósult.  A
rezsiválságnál saját forrásból hűtő-fűtő klímák beszerelését is megvalósítottuk.
Takarékoskodással, nyitva-tartások átszervezésével jelentősen tudtuk csökkenteni a
rezsiköltségeinket.Az elmúlt év decemberében 700 ezer forintos gázszámlát kaptunk,
de szerencsére olyan gázszerződést kötöttünk, hogy a tőzsdei árakat kellett kifizetni. 

Az összes támogatási pénzzel el tudtunk számolni, minden számlát befogadtak és
nincs tartozásunk. A következő évben hitel nélkül egy stabil pénzügyi helyzettel tudja
átadni a testület az új képviselő testületnek a munkát.

A  mai  napon  aláírta  a  hidroglóbusz  tervezésének  megrendelését,  amit  a  DRV
javaslatára  a  15  éves  Gördülő  Fejlesztési  Tervbe  beterveztük  2024  évre,  a
biztonságos  ivóvíz  és  tűzi  víz  ellátása  érdekében.  A  későbbi  pályázathoz
elengedhetetlen, hogy kész tervek legyenek. Ez nettó 3 millió forintba fog kerülni és
ezt  saját  forrásból  kell  biztosítani.  Ez  a  legfontosabb  feladatunk,  kötelezettséget
vállaltunk arra,  hogy jövő évi  költségvetésbe betervezzük.  Ez a testület  már más
kötelezettség vállalást már  nem szeretne a jövőre nézve, hiszen 2024-ben  egy új
képviselő testületnek kell átadni a helyünket.

Kitért arra, hogy az egy darab kutunkban egy szivattyú biztosítja a vízszolgáltatást,
ha  ez  meghibásodik  akkor  leáll  a  vízellátás.  A  szivattyú  2009  óta  üzemel
folyamatosan,  most  a  DRV  javasolta,  hogy  ne  várjuk  meg  a  meghibásodást,
cseréltesse ki  az önkormányzat.  A szivattyút már korábban megvásároltuk, éppen
ezért a csere előtt próbaüzemet végeznek, hogy működik-e még.A szivattyúcsere a
közeljövőben meg fog valósulni, melyről tájékoztatjuk majd a lakosságot, mert lehet
nem egy napos munkáról lesz szó. 
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Ennyiben szerette volna összefoglalni az elmúlt 5 évet és megköszönni mindenkinek,
aki támogatta ezt a munkát, amit végzett a testület a falu érdekében.

A rövid összefoglaló után a jelenlévőket szólította meg, hogy tegyék fel kérdéseiket,
hozzászólásaikat.

Szalmási Korinna:
A hidroglóbuszal kapcsolatban szeretné kérdezni, lehet-e tudni, hogy hová tervezik,
hol fog elhelyezkedni?

Marics József polgármester:
Még nem tudni  pontosan, a tervező fogja megmondani, hol  érdemes elhelyezni.A
DRV-vel már foglalkoztunk ezzel, szerintük a Szabadság utca végén a legcélszerűbb
elhelyezni, mert ott megy a fővezeték. 
 
Szalmási Korinna:
Pályázatra lehet-e számítani ezzel kapcsolatban a jövő évben?

Marics József polgármester:
Eddig nem volt ilyen pályázat, csak a vízminőség javítására lehetett pályázni. Mint
ismert, nagy a baj az ivóvíz rendszerrel az országban, ezért valamiféle kormányzati
beavatkozásra lesz szükség. Várható emiatt is pályázat. Az elkészült terv mindennek
az alapja. Mi átadjuk a DRV-nek a megrendelőt, a DRV kiír egy tendert a tervezésre,
ha sikerül, akkor megvalósul ennyiért, vagy ha nem akkor meg kell néznünk, hogy
tudunk-e még hozzátenni.

Szalmási Korinna:
Tavasszal  kaptunk  egy  tájékoztatót  a  Balaton  térségi  víz  fejlesztésről,  annak  a
megvalósulásáról lehet tudni?

Marics József polgármester:
Sajnos  erről  nincs  információja.  Annyi  tájékoztatást  kaptunk  erről,  hogy  itt  fog
elmenni  a  vezeték.  A  DRV-vel  tárgyalt  arról  is,  hogy  esetleg  erre  rá  lehetne
csatlakoztatni  a  települést.  Mivel  ez  Uniós  forrásból  megvalósuló  kiemelt
fejlesztés,így nem valószínű. Ezért preferálják a glóbuszt, mert megőriznénk a saját
víz forrásunkat és garantálni tudjuk a nagyon jó minőségű vizet.

Prém Tamás:
A falutakarítással kapcsolatban szeretne kérdezni. Pár hete telefonon azt a választ
kapta,  hogy mindenki  maga  előtt  takarít,  a  többi  részen  pedig  az  önkormányzat
elvégzi a takarítási feladatokat. Tavasszal, amikor elindult ez a falutakarítás. akkor az
önkormányzat  is  örült  a  kezdeményezésnek,  mert  nincs  annyi  kapacitása,  hogy
mindenhol rendbe tegye a fákat, bokrokat a közterületen.Volt egy megállapodás arra
vonatkozóan,  hogy  folytatjuk  ősszel,  de  most  úgy  érezte  elzárkózott  előle  a
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polgármester vagy a testület. Nem érti mi történt azóta?

Marics József polgármester:
A jogszabály szerint minden ingatlan tulajdonosnak kötelessége az út és az ingatlan
között  takarítania,  de  ez  egy nagyon régi  jogszabály és  nem gondolja,  hogy ezt
valaki is ismeri a Bakonykútiban. Nem is emiatt takarítanak, hanem mert igényesek a
környezetükre. Azért zárkózott el, mert érkezett hozzá olyan panasz egyes ingatlan
tulajdonosoktól,  hogy az ő ingatlanuk előtt  saját  maguk kívánják gondozni  a zöld
területet, a kiültetett fákat bokrokat. De van, aki azt sem szereti, ha az önkormányzat
damilos fűkaszával levágatja az ingatlanja előtt a füvet. 
Azt kéri, hogy beszéljék meg és tartsák tiszteletben az ott lakók kérését. Örül, ha van
ilyen  kezdeményezés,  neki  és  a  testületnek  nem kell  jelezni,  de  az  ott  lakókkal
egyeztessenek.

Prém Tamás:
Az  volt  a  cél,  hogy  tájékoztassa  a  polgármestert  és  a  testületet,  hogy  folytatni
szeretnék  páran,  amit  elkezdtek  a  falu  többi  részén.  A  tavaszi  takarításnál
megfogalmazódott egy kérés, hogy hívjunk össze falugyűlést, ahol elmondhatnák az
emberek a véleményüket, és hogy egyeztessünk erről a takarításról. 

Marics József polgármester:
Ő azt szeretné, hogy ne legyen konfliktus. Ezért kéri, hogy beszéljünk az ott lakókkal.
Azt tartsák be, ami a jegyző hatásköre, ha esetleg fakivágásra van szükség.
A levélszállítás továbbra is probléma, az önkormányzat is csak korlátozott keretek
között tudja megoldani, hogy a frekventált helyekről elszállíttassa a levelet.

Sipos András:
Szeretné  elmondani,  hogy  1985  óta  vannak  kapcsolatban  a  faluval,  1998-ba
költöztek  ide,  azóta  látják  azokat  az  eredményeket,  amit  a  falu  elért.  Ezek  az
eredmények is  lakhatóvá teszik  a  falut  és  ezért  is  szeretnek itt  élni.  Reagálva  a
takarításra, mindenki  tudja,  hogy ilyen közösségi takarítás egy évben kétszer volt
korábban, de ezek az alkalmak megszűntek. Az a kérdés, hogy annak idején miért
lehetett takarítani, jelenleg úgy tűnik, mintha nem lehetne, illetve most kiderül, hogy
mégis lehet.

Amikor  a  Gagarin  utcában  az  utca  végén  lévő  erdősáv  megnyitását  a  testület
elfogadta,  Rácz  Gábor  vezetésével  -  aki  a  falu  díszpolgára  -  aláírás  gyűjtést
kezdeményeztek az utca lakói és tiltakoztak, de levelükre semmilyen választ nem
kaptak.Személyesen is írt levelet, arra sem kapott választ.

Még egy dolog, ami nagyon személyes és elnézést kér érte. A közösségszervező az
nagyon jó dolog. A felesége pár éve összegyűjtött egy csapatot, elkezdtek dolgozni,
de  a  polgármester  leállította  ahelyett,  hogy  megpróbálta  volna  megoldani,  hogy
mindenkinek jó legyen.
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Kérdése, hogy elemezte-e a testület, hogy miért csak ennyien ülünk itt? Korábban
volt olyan közmeghallgatás, ahol tele volt a terem. Ez egy fontos fórum, ahol el lehet
mondani az embereknek a véleményüket. Persze az is lehet, hogy senkinek nincs
problémája, azért nem jönnek el.
Sok pozitívumot fel lehet sorolni, de ezekre a kérdésekre is választ kellene adni.

Marics József polgármester:
A kérdések  megválaszolását  az  utolsóval  kezdte.A tavalyi  közmeghallgatáson  is
elmondta, hogy akár mindennap is tart közmeghallgatást, az ő ajtaja bármikor nyitva
áll a hivatalban, az otthonában, bárki felhívhatja és ő tud az emberek problémáiról és
bizalommal  is  fordulnak  hozzá.  Valószínű,  hogy  ez  is  az  oka,  hogy  most  csak
ennyien jöttek el a közmeghallgatásra.

Az említett levél úgy kezdődött, hogy a testületi üléshez szeretnél hozzá szólni, erre
csak a képviselő testület tagjainak van joga, ezért nem is válaszolt a levélre. Továbbá
olyan kérdéseket taglalt a levél, amiben nem ez a képviselő testület döntött, hanem
már  a  2005  évben  falufórum,  volt  arról,  hogy  a  Gagarin  utcát  megnyitják  és
meghosszabbítják  a  Szabadság  utca  vonalában.  Ezt  a  testület  2020.  évben
felülvizsgálta és egy új rendezési tervet fogadott el, amiben benn van a Gagarin utca
megnyitása. A Covid miatt falugyűlést nem lehettet összehívni, ezért a tájékoztató a
postaládákba  lett  bedobva  és  lehetett  véleményt  mondani,  sokan  nyilvánítottak
véleményt, de senki nem kifogásolta még a Gagarin utcában lakók sem a Gagarin
utca megnyitását.

A  két  érintett  ingatlantulajdonossal  és  a  kezdeményezővel  ott  a  helyszínen
megbeszéltük aproblémát, majd a következő testületi ülésen hoztunk döntést.

Sipos András:
Lehet, hogy a Rácz Gáborral egyeztettél, de a többi utcabeli lakossal nem beszélted
meg. Ő úgy emlékszik 2005-ben is volt ellenállás az erdősáv megnyitásával. 

Sipos Andrásné:
Az erdősáv kivágása azért  is probléma, mert  mint tudjuk a Gagarin  utca nagyon
szeles,  a  klímaváltozás miatt  egyre  nagyobb esőzések vannak és  hömpölyög az
utcán a víz,előfordul, hogy a bejárati ajtónkban áll meg. Ezt a problémát is meg kell
majd oldani.
Nagyon fájó, hogy az a 20 ember, aki az utcában lakik nem lett megtisztelve. 
Hangsúlyozta azért mondjuk el, hogy ne forduljon elő ilyen többé és mindenki legyen
fontos, aki ebben a faluban él. 

Sajnálja,  hogy  András  megemlítette  a  közösségszervező  dolgot,  és  tisztázni
szeretné, hogy nem az ő személyéről van szó, arról, hogy páran önszerveződésbe
kezdenek, azt támogatni kellene, nem leállítani.  A takarításhoz pedig annyit  fűzött
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hozzá,  hogy  ennek  a  munkának  pedig  közösségépítő  ereje  is  van,  hiszen  itt
találkoznak emberek, akik egyébként nem szoktak, és váltanak néhány szót.

Marics József polgármester:
Reagált Sipos András felvetésére, hogy Rácz Gáborral tisztázva lettez az ügy és a
kérdéseket vele beszélte meg, mivel ő hozta az aláírásokat. Elmondta azt is, hogy
akadt olyan, aki nem is tudta mit ír alá.

Sipos Andrásné:
Annyit  fűzött  még  hozzá,  hogy  ha  pár  ember  véleménye  fontos  volt  akinek  a
takarítással problémája volt, akkor egy utca lakóinak a véleménye is legyen fontos.

------------------------------------------

Mivel  további  kérdés,  hozzászólás  nem  volt,  a  polgármester  megköszönte  a
részvételt, és a közmeghallgatást bezárta. 

K. m. f.

Marics József Kovács Edit
polgármester jegyző
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